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 طولان�ی خارج 
از س��اختمان 
باش�گاه، م�رد آرژانتینی به تواف�ق نهایی با 
سرخپوش�ان رس�ید ت�ا ب�ا زدن امض�ا پای 
قراردادی یک  ساله که قابلیت تمدید مجدد 
برای یک س�ال دیگر را ه�م دارد، به عنوان 
پانزدهمین مربی خارجی پرسپولیس، دو سال 
بعد اخراج از القطر قطر، س�کان هدایت این 

تیم در لیگ نوزدهم را به دست گرفت.
با وجود گستردگی و ش��هرت فوتبال آرژانتین، 
کال��درون اما نخس��تین مربی آرژانتینی اس��ت 
که حضور در فوتب��ال ایران را تجرب��ه می کند. 
البته ورزش ایران پیش��تر با س��ه مرد آرژانتینی 
)ولاسکو، سیچلو و لوزانو( کار کرده، اما در فوتبال 
این نخس��تین بار اس��ت که ش��اهد حضور یک 
مربی آرژانتینی هستیم. ارتباط محدود فوتبال 
ایران با آرژانتی��ن تا اندازه ای اس��ت که با وجود 
اس��تعدادهای فراوان، فوتبال ای��ران تاکنون از 
س��ه بازیکن آرژانتینی بهره برده که البته نفرات 
گمنامی بوده اند. حال آنکه س��هم کش��ورهای 
امریکای جنوبی چون کلمبیا، اروگوئه و پرو هم 
س��ه بازیکن در فوتبال ایران بوده، ولی در مقابل 
تا به امروز، 97 بازیکن برزیلی حضور در فوتبال 
ایران را تجربه کرده اند و باید دید نخستین تجربه 

حضور یک مربی آرژانتینی در فوتبال ایران و روی 
نیمکت پرس��پولیس می تواند موفق باشد و پای 
آرژانتینی ها را به فوتبال ما باز کند یا داس��تانی 

ناکام و مغموم خواهد داشت.
سرمربی جدید پرسپولیس و همبازی مارادونا در 
جام جهانی 1990، تنها بازیکن معروف و سابق 
فوتبال نیس��ت که برای مربیگری به ایران آمده، 
پیش از او آری  هان در لیگ پنجم)پرسپولیس(، 
جان توشاک در فصلی که گذشت)تراکتور( و لیت 
بارسکی در لیگ هشتم )س��ایپا( نشستن روی 
نیمکت تیم های ایران��ی را تجربه کرده اند و حالا 
کالدرون چهارمین بازیکن سابق و مطرح فوتبال 
اس��ت که می خواهد ش��انس خود را در فوتبال 

باشگاهی ایران امتحان کند. 
    

اگرچه کالدرون نخستین مربی آرژانتینی است 
که حضور در فوتبال ایران را تجربه می کند، اما او 
به واسطه حضورش در کشورهای حاشیه خلیج 
همیشه فارس و کشورهای عربستان، امارات، قطر 
و عمان شناخت خوبی از تیم های آسیایی دارد و با 
سبک بازی آسیایی ها بیگانه نیست، مسئله ای که 
می تواند پوئن مثبتی برای او باشد. با وجود این، 
کسب هفت جام در چهار سال و رسیدن به فینال 
آس��یا در روزهای بیکاری مردی که هشت سال 
قبل از برانکو فینالیست ش��دن در آسیا را تجربه 

کرده ب��ود، می تواند کار را برای م��رد آرژانتینی 
در گام نخست سخت تر از حد تصور کند، چراکه 
پرسپولیس��ی ها چند سالی اس��ت که به گرفتن 
جشن در اولین روزهای خرداد عادت کرده اند و 
حالا یک شروع تازه برایشان ساده نخواهد بود، به 
خصوص اگر با ناکامی تا زمان رسیدن کالدرون 
به ش��ناخت کافی از پرس��پولیس همراه باشد و 
بدون تردید ای��ن مربی با تجرب��ه ای متفاوت از 
دیگر مربیگری هایش در آسیا مواجه خواهد شد، 
چراکه بی شک فوتبال ایران تفاوت های فاحشی با 
فوتبال عربستان، امارات، قطر و حتی عمان و دیگر 
کشورهای عربی حاش��یه خلیج همیشه فارس 
دارد، خصوصاً در زمینه تماشاگران و هواداران که 
بدون تردید مرد آرژانتینی هرگز مشابه آن را در 

فوتبال آسیا ندیده است.
    

 کالدرون اما در نهایت و به رغم تمام حاش��یه ها و 
حرف و حدیث هایی که طی این مدت مطرح شده 
بود و صدالبته کار سختی که بعد از موفقیت های 
برانکو در پیش دارد با مس��ئولان باشگاه به توافق 
رس��یده تا طبق قراردادی که امضا کرده، سکان 
هدایت قهرمان لیگ را در طول یک س��ال آینده 
به دس��ت بگیرد. قراردادی که طبق بندهای درج 
ش��ده در آن قابلیت تمدید برای یک سال دیگر را 
هم دارد. البته باید دید تا آن زمان شرایط به گونه ای 

پیش خواهد رفت که کالدرون نی��ز مانند برانکو 
قراردادش را با سرخپوشان تمدید کند یا داستانی 
که او در کشورهای حاشیه خلیج فارس داشت در 
پرسپولیس هم تکرار می شودو خیلی زودتر از حد 
تصور چمدانش را برای جدایی از این تیم می بندد.

    
کالدرون ب��دون تردید مثل هندوانه در بس��ته 
است. اگرچه او موفقیت های خوبی در کشورهای 
آسیایی و حاشیه خلیج فارس به دست آورده و 
روزهای خوبی را هم به عن��وان بازیکن در کنار 
مارادونا در فوتبال آرژانتین تجربه کرده، اما این 
مرد 65 ساله به همان اندازه که روزهای خوب و 
موفقی را در فوتبال آس��یا تجربه کرده، روزهای 
ناکام هم داش��ته اس��ت. با وجود این، برانکو نیز 
زمانی که تصمیم گرفت روی نیمکت پرسپولیس 
بنش��یند، با وج��ود آنکه تجربه حض��ور در جام 
جهانی را با تیم ملی ایران داشت، به او به چشم 
یک مربی موفق نگاه نمی ش��د و خیلی ها بر این 
باور بودند که این مرد کروات خیلی زود ایران را 
ترک خواهد کرد، اما حضور برانکو در پرسپولیس 
به چهار سال رسید. چهار س��ال موفقی که باید 
دید کالدرون آرژانتینی هم می تواند آن را تکرار 
کند یا پانزدهمین مربی خارجی پرس��پولیس، 
ش��یرینی این چند س��ال را به کام سرخپوشان 

تلخ خواهد کرد!
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رضایی، دبیر اجرایی کمیته ملی پارالمپیک:
 هدفمان حضور در جمع 

10 کشور اول پارالمپیک است
نشس��ت خبری دبیر اجرایی کمیته ملی پارالمپیک روز گذشته برگزار 
شد و هادی رضایی شرایط اعزام ورزشکاران جانباز و معلول به بازی های 

پارالمپیک توکیو و نحوه حمایت مالی از المپین ها را تشریح کرد. 
دبیر اجرایی این کمیته در ابتدای نشس��ت ملاک اعزام ورزش��کاران به 
پارالمپیک 2020 را کسب مدال عنوان کرد: »پارالمپیک توکیو با حضور 4 
هزار و 400 ورزشکار از 165 کشور و در 22 رشته برگزار خواهد شد. سیاست 
ما برای اعزام به پارالمپیک کسب سهمیه نیست. با توجه به مسائل اقتصادی 
و سیاستی که کمیته اجرایی پارالمپیک دارد، چند گروه از ورزشکاران به 
توکیو اعزام خواهند شد؛ ورزشکارانی که شانس کسب مدال طلا، نقره و برنز 
را دارند و نفراتی که جوان هستند و پشتوانه ما در بازی های آسیایی 2022 
خواهند بود. ملاکمان برای اعزام ها کیفی است و در جاکارتا نیز با همین 
سیاست بیش از 60 مدال کسب کردیم. تمام تلاشمان بر این است که با 
کیفی سازی نفرات اعزامی از تیم های شانس مدال و کسب افتخار حمایت 
کنیم. البته برای تیم هایی که می توانند در س��طح آسیا موفق باشند نیز 

برنامه های دیگری داریم.«
هادی رضایی به گروه بندی رشته های حاضر در پارالمپیک توکیو بر اساس 
شانس مدال نیز اشاره کرد: »گروه »الف«؛ رشته هایی چون دوومیدانی، 
وزنه برداری، تیراندازی، جودو، پاراتکواندو، والیبال نشسته آقایان، فوتبال 
پنج نفره نابینایان و کم بینایان و تیراندازی با کمان هستند که هم شانس 
کسب سهمیه محسوب می شوند و هم شانس کس��ب مدال را دارند. این 
رشته ها اولویت اصلی ما برای سرمایه گذاری هستند. رشته هایی از جمله 
شنا، پاراکانو، بسکتبال با ویلچر آقایان، والیبال نشسته خانم ها و گلبال آقایان 
در گروه »ب« قرار دارند که شانس گرفتن سهمیه را دارند، اما احتمال روی 
سکو رفتن آنها بسیار کم است. گروه »ج« هم رشته هایی هستند که شانس 
گرفتن سهمیه آنها ضعیف است، اما اگر فدراسیون ها از آنها حمایت کنند 
ما نیز حمایت خواهیم کرد.« وی با تأکید بر پشتوانه سازی برای بازی های 
آسیایی هانجو افزود: »در برخی رشته ها در آسیا صاحب مدال هستیم ولی 
با توجه به رکوردها، امکان مدال آوری در توکیو بسیار ضعیف است. با این 
حال از الان باید برای 2022 برنامه ریزی کنیم. در کل حمایت هایمان از 

تیم ها و رشته های مختلف متفاوت خواهد بود.«
دبیر اجرایی کمیته ملی پارالمپیک در خص��وص پیش بینی این نهاد از 
مدال های کاروان ایران در توکیو 2022 گفت: »هزینه های اصلی صرف 
بحث مدال آوری و قهرمانی می شود. در حال حاضر پیش بینی ما از نتایج 
احتمالی کاروان ورزشی مان کسب 11 مدال طلا، 13 نقره و هشت مدال 
برنز است. در ادامه مسیر و در مدت زمان باقی مانده احتمال دارد پیش بینی 
ما بر مبنای مسابقات، آمادگی جسمانی، رشته ها و رکوردها تغییر کند. تا 
اینجای کار 24 سهمیه المپیک کسب کرده ایم و در ادامه احتمال افزایش 
سهمیه ها نیز وجود دارد. هدفمان در پارالمپیک توکیو قرار گرفتن در بین 

10 کشور برتر دنیا در پارالمپیک است.«
تشریح آیین نامه پرداخت حقوق به پارالمپین ها بیشترین وقت نشست را به 
خود اختصاص داد: »بر اساس آیین نامه پرداخت حقوق به ورزشکاران، مربیان 
و ورزشکارانی که شانس کسب سهمیه و در لیست ارزیابی ما شانس مدال 
طلا، نقره و برنز باشند، از اول سال 98 حقوق دریافت می کنند. این حقوق 
بین 2 میلیون و 500 هزار تومان تا سقف 5 میلیون تومان است. هنوز حقوقی 
پرداخت نشده، اما به محض دریافت اعتبار این کار انجام خواهد شد. البته برای 
تداوم پرداخت حقوق در نظر گرفته شده هر سه ماه یک بار عملکرد ورزشکاران 
را مورد سنجش قرار می دهیم. در صورت افت فیزیکی و روحی مبلغ حقوق 
آنها نیز کم خواهد شد. این نکته را نیز مدنظر داشته باشید که اگر ورزشکاری 
مدالی بالاتر از حد انتظارات ما بگیرد، مابه التفاوت حقوق  پرداخت خواهد شد. 
هیچ فردی در این خصوص استثنا نیست. ما بر مبنای رکورد و مدال حقوق 
می دهیم، نه بر مبنای کسب سهمیه. امکان دارد ورزشکاری سهمیه پارالمپیک 
بگیرد، اما رکوردهایش خوب نباشد. تا زمانی که ورزشکار در گروه بندی های 

مدنظر کمیته قرار نگیرد حقوقی دریافت نخواهد کرد.«
رضایی در خصوص بح��ث پناهندگی چند ورزش��کار معلول نیز گفت: 
»این مسئله را باید از فدراسیون جانبازان سؤال  کنید. کمیته پارالمپیک 
تنها مسئول اعزام های خودش است. در حال حاضر وادا )ستاد مبارزه با 
دوپینگ( از کمیته بین المللی المپیک و پارالمپیک خواسته تا از ورزشکاران 
10 هزار دلار ضمانت مالی گرفته شود. فدراسیون ها نیز در بحث پناهندگی 
می توانند این کار را انجام دهند، اما مخالفان این طرح می گویند ورزشکارانی 

که مشکل مالی دارند چگونه ضمانت مالی بدهند.«
دبیر اجرایی کمیته ملی پارالمپی��ک در پایان صحبت هایش به موضوع 
افت رکوردهای زهرا نعمتی نیز اشاره کرد: »با او صحبت کردیم که هرچه 
زودتر تکلیفش را روشن کند. از او خواسته ایم برای المپیک تمرین کند و 
پس از حضور در این بازی ها در یک ماهی که فرصت دارد برای پارالمپیک 
تمریناتش را ادامه دهد. با توجه به تمرین همزمان در هر دو بخش المپیک 
و پارالمپیک افت رکوردهای او طبیعی است. نعمتی برای موفقیت باید روی 

یک بخش تمرکز کند.«

 رویارویی مرگ و زندگی 
برزیل و آرژانتین در کوپا آمه ریکا

دو تیم برزیل و آرژانتین بامداد فردا مرحله نیمه نهایی کوپا آمه ریکا 
را آغاز می کنند ت�ا از بین این دو مدعی، یکی راهی فینال ش�ود. 
قناری های میزبان برای قهرمانی در این دوره لحظه شماری می کنند 
آنها برای رسیدن به این مرحله به سختی از سد پاراگوئه گذشتند و دیگر 
وقت آن رسیده که به هدفشان برسند. از طرف دیگر آلبی سلسته نیز 
برای نشان دادن ابهت خود به شکست برزیل و صعود به بازی نهایی نیاز 
دارد. ورزشگاه مینیرائو بلوهوریزنته پذیرای دو مدعی جام است و در این 
بازی مسی امید اول راه راه پوشان به شمار می رود. کاپیتان آرژانتین در 
آستانه بازی نیمه نهایی از میزبانی برزیل انتقاد کرده و زمین های چمن 

را برای برگزاری این مسابقات نامطلوب خوانده است. 
آخرین بازی رسمی دو تیم در مرحله مقدماتی جام جهانی 2018 بود 
که با برتری 3 بر صفر برزیل به پایان رس��ید. از 31 دیداری که برزیل 
و آرژانتین در کوپا انجام داده اند س��هم آرژانتین 15 برد و سهم برزیل 
هم 9پیروزی بوده اس��ت. نکته مش��ترک این دو تیم، سال ها ناکامی 
در قهرمانی این رقابت هاس��ت. آرژانتین آخرین بار س��ال 1993 جام 
قهرمانی را بالای سر برد و برزیل نیز سال 2007 آخرین بار فاتح کوپا 
شد. تیاگو سیلوا، کاپیتان برزیل هم به هم تیمی هایش هشدار داده که 
در مهار مسی غفلت نکنند: »هر چقدرکه بازی مسی  را بررسی کنید 
باز هم پیش بینی حرکاتش فوق العاده سخت است. او بازیکنی است که 

می تواند روند بازی را به نفع تیمش برگرداند.«

کار سخت کالدرون برای چهارمین قهرمانی متوالی پرسپولیس

رؤیای آرژانتینی قرمزها

 والیبال آینه تمام نماي 
نگاه خیاباني مدیران به موفقیت ها

چرا موفقیت های بزرگ والیبال به اندازه یک پیروزي کوچک و معمولي 
فوتبال براي مسئولان ورزش کشور اهمیت ندارد؟ این شاید سؤال خیلي از 
ورزش دوستان کشورمان باشد که پس از موفقیت های فوق العاده والیبال 
که به صعود به مرحله نهایي لیگ ملت ها منجر ش��ده است، از خودشان 
می پرس��ند، به خصوص با مقایس��ه ای بین ذوق زدگی مسئولان ورزش 
از پیروزی های قابل پیش بینی فوتبال در جام ملت های آس��یا که سال 
گذشته در امارات برگزار شد و بی توجهی های آنها به نتایج فوق العاده ای که 
والیبالي ها در بین غول های والیبال دنیا گرفته اند، چنین سؤالی را در اذهان 
عمومي به وجود آورده که چرا باید چنین رویکردي در ورزش کشور حاکم 

باشد، رویکردي که فاقد تشخیص نگاه اهم و في الاهم است.
 در اینکه فوتبال یک صنعت پولس��از در ورزش دنیاس��ت و هواداران 
بی شماری دارد، تردیدي وجود ندارد. با توجه به همین فراگیري فوتبال 
است که این رشته توانسته بیشترین اسپانس��رها و حامیان مالي را در 
سطح جهان به سمت خود جلب و بیشترین بیننده تلویزیوني را داشته 
باشد. در ایران نیز بدیهي است که یک موفقیت کوچک فوتبال از تیم های 
باشگاهي گرفته تا تیم ملي در سطح جامعه نسبت به طلایي شدن یک 
ورزشکار منهاي فوتبالي در المپیک بازخوردهاي بیشتري داشته باشد، 
هرچند اگر از نظر کیفي به این موفقیت ها نگاه کنیم، قطعاً کفه ترازو به 
سمت طلاي المپیک سنگین تر خواهد بود. با این حال در جامعه ایران 
مانند دیگر کش��ورهاي دنیا این قدرت و جذبه فوتبال است که سبب 
می شود براي صعود فوتبال به جام جهاني به خیابان ها بریزند، اما براي 
طلاي المپیک و جهاني یک ورزشکار غیرفوتبالي تنها به یک احساس 

غرور و لبخند بسنده کنند.
با این حال، این ن��وع نگاه و برخورد با موفقیت ها نباید به س��طح کلان 
مدیریتي ورزش کشور که تصمیم گیری براي کل ورزش ایران را برعهده 
دارد، تسري پیدا کند. اگر وزیر ورزش یا دیگر متولیان ورزش هم با نگاهي 
مانند سطح جامعه بخواهند براي ورزش تصمیم بگیرند و نسخه بپیچند، 
با شرایطي روبه رو خواهیم شد که نمونه عیني آن را می توانیم در نوع دیده 
شدن موفقیت های انگشت شمار فوتبالي ها و افتخارآفرینی های بزرگ 
این روزهاي والیبالي ها ببینیم. همان طور که براي پیروزی های والیبال 
مقابل غول های دنیا، مردم به خیابان ها نمی آیند، مسئولان ورزش هم با 
چنین نگاه خیاباني و توده ای که برگرفته از سطح جامعه است، بزرگي کار 
والیبال را نمی بینند و از کنار موفقیت بزرگ والیبال که بعد از پنج سال 
تکرار شده است، بدون کمترین هیجان زدگی عبور می کنند، طوري که 
چنین نتیجه ای یک نتیجه عادي و معمولي است که هر سال به دست 

می آید و امسال هم تکرار شده است!
مقایسه ای گذرا بین نوع واکنش وزارت ورزشي ها به نتایج فوتبال در جام 
ملت ها و والیبال در لیگ ملت ها به خوبي گویای نوع نگاه حاکم بر سیستم 
تصمیم گیرنده ورزش کشور است. در حالي دولت پس از چند برد معمولي 
فوتبال در امارات، محمدرضا داورزني، معاون وزیر ورزش را با یک چمدان 
حاوي 600 هزار ی��ورو پاداش براي فوتبالي ها راه��ي ابوظبي می کند که 
براي نتایج خیره کننده  والیبال که با فوتبال قابل مقایس��ه نیست، چنین 
آستین هایی بالا زده نمی شود. البته موضوع بحث پاداش نیست، بلکه تنها 
مشخص کردن نوع نگاه حاکم بر سیس��تم مدیریتي ورزش کشور است، 
نگاهي که با تصمیم های پوپولیستي و برگرفته از واکنش های خیاباني با 
تصمیمات هزینه زا،  آن هم در شرایط سخت اقتصادي کشور به دنبال گرفتن 

عکس یادگاري بیشتر با فوتبالي ها و محبوب شدن روي سکوهاست!
این در ش��رایطي اس��ت که متولیان ورزش با توجه به اینکه مسئول کل 
ورزش ایران و نه یک رشته ورزشي خاص هستند، نوع نگاه سیطره یافته 
بر تصمیمات و عملکردشان نباید برگرفته از میزان کمیت هیجان زدگی 
سطح جامعه از یک نتیجه و یک رشته ورزشي باشد. وزارت ورزش به عنوان 
متولي کل ورزش کشور باید نگاه یکس��اني به همه رشته ها داشته باشد و 
موفقیت های قهرمانان کشورمان را که با سخت ترین شرایط به دست می آید، 

بر اساس کیفیت موفقیت و نه جشن های خیاباني مردم بسنجد. 
بدیهي اس��ت که متولیان ورزش موظفند با چنی��ن نگاهي با توجه به 
جایگاهشان، نگاه متوازني به کارنامه رشته های مختلف ورزشي داشته 
باشند و این طور نباشد که براي هر پیروزي فوتبال، پیام تبریک و چمدان 
پاداش بفرس��تند، اما اهمیت افتخارآفرینی های دیگر رش��ته ها مانند 
عملکرد این هفته های والیبال را نبینن��د. همین رویکرد تبعیض آمیز 
و برگرفته از سطح خیابان سبب ش��ده فاصله وزارت ورزش و قهرمانان 
منه��اي فوتبالي روزبه روز که می گذرد بیش��تر ش��ود. بدیهي اس��ت 
مسئولان ورزش باید با بالا آوردن سطح نگاهشان در تصمیم گیری ها 
از خیابان به کیفیت و اهمیت موفقیتي که کس��ب شده، اجازه ندهند 
با دلسرد شدن ورزش��کاران منهاي فوتبالي، ورزش کشورمان از تداوم 

افتخارآفرینی هایشان در میادین جهاني و المپیک محروم شود.

سعید احمديان

26 تیر کشتي رئیس جدیدش را می شناسد
س��رانجام پس از کش وقوس های فراوان وزارت ورزش و جوانان اعلام 
کرد چهارشنبه 26 تیرماه مجمع انتخاباتی رئیس فدراسیون کشتی 
برگزار می ش��ود. در حالي طی روزهای گذشته صحبت هایی مبنی بر 
رد صلاحیت برخی از کاندیداهای ریاس��ت فدراسیون کشتی منتشر 
ش��ده بود که دیروز خبرگزاري فارس از قول یک منبع آگاه اعلام کرد 
که انتخابات فدراسیون کشتی 26 تیرماه و با حضور تمام کاندیداهای 
ثبت نام شده برگزار خواهد ش��د. 21 کاندیدا برای حضور در انتخابات 
فدراسیون کشتی ثبت نام کرده اند که در میان آنها نفرات سرشناسی 
همچون حمید بنی تمیم، امیررضا خادم، علیرضا دبیر، علیرضا حیدری، 
عباس جدیدی، سیدهادی حسینی، محمدرضا صالحی استاندار سابق 
خراسان شمالی، مجید خدایی و سردار اصغر آزوره جانشین تربیت بدنی 

ستاد کل نیروهای مسلح حضور دارند.

درس سرمربي جانباز از شهید باکري
توحید اسدیان، پیشکسوت ووشوی ایران، سرمربی سابق تیم ملی تالو، 
از جانبازان شیمیایی هشت سال جنگ تحمیلی و دفاع مقدس است که 
این روزها به دلیل عوارض ناشی از مجروحیت جنگی از عوامل شیمیایی 
تحت درمان قرار دارد. وی بیش از 14 سال سرمربی و مربی تیم ملی تالوی 
ایران بود. تالوکارانی همچون جاوید دیداری، محمدرضا عزیزخانی، فرشید 
اسدیان )فرزند توحید اسدیان(، هانیه رجبی و فاطمه حیدری از شاگردان 
وی هستند که سال ها در ووش��وی ایران و در رشته تالو برای کشورمان 
افتخارآفرینی کرده اند. اسدیان دیروز در گفت وگویي با خبرگزاري فارس از 
خاطراتش از روزهاي جنگ صحبت کرد: »این بزرگ ترین افتخار برای من 
است که در کنار شهیدان بزرگی همچون چمران، مهدی باکری و شهید 

مولوی حضور داشتم و درس های بزرگی از آنها آموختم.«

شیوا نوروزی

اشرف رامین

معروف، غفور و موسوي در جمع برترین هاي لیگ ملت ها

لهستان و برزیل حریفان ایران در شیکاگو
تیم ملي والیبال 

فريدون حسن
      واليبال

ای���ران هم��راه 
تیم های برزیل و 
لهستان در گروه دوم مس��ابقات مرحله دوم لیگ 
ملت ها قرار گرفت. با پایان یافتن مسابقات مرحله اول 
و بنا بر برنامه ریزی فدراسیون جهاني، ایران به عنوان 
تیم دوم جدول رده بندی در کنار تیم اول و پنجم 
مرحل��ه اول در گروه دوم مرحل��ه دوم قرار گرفت.
ملي پوشان کش��ورمان اولین بازي خود در این 
مرحله را ساعت 5 صبح پنج ش��نبه 20 تیرماه 
برگزار می کنند و در دومین دیدار از ساعت 5 و 
30 دقیقه صبح روز جمعه 21 تیر ماه به مصاف 
برزیل می روند. در گروه اول مسابقات هم تیم های 
امریکا، روسیه و فرانسه حضور دارند. دو تیم برتر از 
هر گروه در پایان این مرحله به نیمه نهایی صعود 
می کنند. در پایان پنج هفته مس��ابقات مرحله 
مقدماتي عملکرد خیره کننده ملي پوشان ایران 

مورد توجه کارشناسان والیبال جهان قرار گرفته، 
به گونه ای  که نام چند بازیکن کشورمان در جمع 
بهترین های این مرحله دیده می شود. فدراسیون 
جهانی برترین بازیکنان در پست های مختلف 
را معرفی کرد که بر اس��اس آن، سعید معروف 
کاپیتان و پاسور تیم ملی ایران همچنان بهترین 
پاسور مس��ابقات اس��ت. همچنین امیر غفور با 
کس��ب 202 امتیاز در رده دوم امتیازآورترین 
بازیکنان ایستاد و با موفقیت 57/7 درصدی در 
زدن آبشارها، عنوان بهترین مهاجم را از آن خود 
کرد. محمد موسوی نیز بعد از گراهام ویرگاس از 
کانادا در رده دوم بهترین مدافعان روی تور قرار 
گرفت. محمدرضا حضرت پور و میلاد عبادی پور 
هم به ترتیب در رده پنجم و ششم بهترین لیبرو و 
دریافت کننده های مسابقات قرار دارند. تیم ملي 
کشورمان در حالي آخرین دیدار خود را به امریکا 
واگذار کرد که عملاً نتیجه بازي براي ما مهم نبود، 
هرچند که کولاکوویچ تیمش را براي پیروزي به 
میدان مسابقه فرستاده بود. سرمربي تیم ملي در 
ابتدا ترکیبي از جوانان و باتجربه ها را راهي میدان 
کرد، ولي هرچه از زمان بازي گذشت از جوانان 
بیشتر استفاده کرد، به گونه ای  که از اواسط ست 
دوم تا پای��ان بازي ارنج تیم را جوانان تش��کیل 
می دادند. کولاکوویچ در این خصوص گفته است: 
»حضور معروف از ابتدا در زمین به معنای واقعی 
نشان داد که ما به دنبال برد هستیم، اما متأسفانه 
کارایی لازم برای برد را نداش��تیم. امریکا در 
این مسابقه نمایش خوبی داشت و بازیکنان 
این تیم س��رویس های بس��یار خوبی زدند. 
باید اعتراف کنم پیروزی حق این تیم بود.« 
مصدومیت برخي بازیکنان از جمله نگرانی های 
علاقه مندان به والیبال براي مرحله دوم اس��ت. 
کولاکوویچ در این باره عنوان کرده است: »چهار 
مصدوم داریم که البت��ه مصدومیت آنها خیلی 
حاد نیس��ت. جاي نگراني نیست، خوشبختانه 
مصدوم های ما به بازی های شیکاگو می رسند. 
تنها هفت روز تا شروع رقابت ها در امریکا فرصت 

داریم و باید از الان با تمرین تیم را آماده کنیم.«

حمایت کنند، سهمیه می گیریم 

حضور در المپیک با وایلد کارت شرم آور است
اطمینان را  می شد 

شميم رضوان
      شنا

در تک تک کلمات 
اعضای کادر فنی و 
کمیته فنی تیم ملی شنا دید. اطمینان از اینکه 
این بار دیگر تیم ملی ایران قرار نیست با وایلدکارت 
راهی المپیک شود و چهار شناگر دارد که بدون 
شک می توانند سهمیه حضور در این رقابت ها را 
کسب کند. البته به شرط آنکه حمایت شوند و مثل 

همیشه نادیده گرفته نشوند.
صب��ح روز گذش��ته کادر فنی تیم ملی ش��نا در 
نشس��تی خبری در مجموعه ورزشی شیرودی 
مقاب��ل خبرن��گاران نشس��ت و توضیحات��ی در 
خصوص کسب سهمیه المپیک 2020 ارائه داد. 
نشستی که مثل همیشه فرصت خوبی برای گله 
از کم وکاستی ها و عدم توجه به شنا بود که با وجود 
داشتن 300 استخر در کشور، تنها یک استخر با 
استانداردهای بین المللی دارد که البته همان یک 

استخر نیز برای تیم ملی رایگان نیست!
محسن سمیع زاده مدیر تیم های ملي با اشاره به 
نیازها برای کسب سهمیه المپیک گفت: »برای 
رس��یدن به المپیک، فاکتورهای بس��یاری نیاز 
اس��ت. برای مثال در کش��ورهای بلوک غرب و 
امریکا سالانه چندین هزار مسابقه برگزار می شود 
و امکان��ات س��خت افزاری بس��یاری در اختیار 
دارند، اما در کش��ورهای بلوک ش��رق، سیستم 

گلخانه ای وجود دارد که در آن به پرورش نخبگان 
می پردازند. کش��ور ما نیز با داشتن محدودیت ها 
نمی تواند از هیچ یک از این الگوه��ا بهره برداری 
کند. برای نمونه هیچ استخر رایگانی برای توسعه 
ش��نای قهرمانی و همگانی وجود ندارد. استخر 
9دی سالانه یک میلیارد هزینه دریافت می کند. 
ما به شدت با ضعف س��خت افزار مواجه هستیم. 
ورزشکاران ما باید سالانه در 12 مسابقه شرکت 
کنند که به دلیل محدودیت ها، تنها در دو مسابقه 
حضور دارند.« وي در خصوص تلاش کشورهای 
دیگر برای حضور در رویداد مهمی چون المپیک 
تأکید ک��رد: »از زمانی که رقابت ه��ای انتخابی 
المپیک آغاز شده است، بالغ بر هزار مسابقه برگزار 
می ش��ود و هزاران نفر برای کسب سهمیه تلاش 
می کنند. تلاش ما ابتدا بر این است که رکوردها 
را به یک زمان اس��تاندارد برس��انیم و سپس در 
مسابقات حضور یابیم. تا فروردین ماه سال جاری 
هیچ اعزامی نداشتیم، اما طبق برنامه هایی که به 
فدراسیون داده ایم، چهار شناگر داریم که شانس 
کسب س��همیه دارند و اگر به مسابقات مختلف 
اعزام شوند، می توانند به سهمیه المپیک دست 
یابند و با توجه به تلاش، توانایی و پتانسیلی که از 
بچه ها می بینم، تأکید می کنم که هیچ شناگری 
حق فکر کردن به وایلدکارت را ندارد. این شرم آور 

است که باز هم این گونه به المپیک برویم.«


